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Za pet dana petoro mladih preminulo u kovid bolnici u Batajnici 

U kovid bolnici u Batajnici u poslednjih pet dana bitku sa koronavirusom izgubilo je petoro mladih 

nevakcinisanih, od kojih je najstariji imao 26 godina, a nisu imali pridružene bolesti, izjavila je direktorka 

te zdravstvene ustanove Tatjana Adžić Vukičević. 

Tatjana Adžić Vukičević je za Tanjug rekla da je situacija u bolnici veoma teška i zabrinjavajuća, navodeći 

da sada u toj zdravstvenoj ustanovi, u odnosu na početak leta, ima čak do 20 puta više bolesnika. 

"U bolnici ima više od 800 ljudi, 86 je u jedinicama intenzivne nege, od kojih je 60 intubirano i nalaze se 

u najtežem mogućem kliničkom stanju", rekla je Adžić Vukičevićeva. 

Dodala je da su ostali pacijenti u jedinicama poluintenzivnog lečenja, na kojima je nešto manje od 10 

odsto vakcinisanih. 

Adžić Vukičevićeva naglašava da se svi vakcinisani oporave i imaju znatno lakše kliničke slike. 

Povećan broj zaraženih kovidom verovatno je posledica okupljanja i proslava, kaže direktorka kovid 

bolnice u Batajnici. 

Istakla je da su to pacijenti koji su boravili kod kuće u jako teškom kliničkom stanju i sa visokom 

temperaturom, a nisu se javili na vreme lekaru. 

Dodaje da je i stopa smrtnosti sada dva puta veća u odnosu na prethodne talase, navodeći da je to 

posledica novog delta soja i slabijeg odziva za vakcinaciju. 



 
 

Kako navodi, na dnevnom nivou sada ima minimum 60 prijema, a juče ih je bilo 74. 

"Svaki dan imamo između 30 i 40 otpusta", dodala je Adžić. 

Navela je i da gotovo da nema praznih postelja i da kovid bolnica u Batajnici ima i jednu porodilju i tri 

trudnice. 

"One se porode u drugim zdravstvenim ustanovama, u kovid odeljenjima i odmah po porođaju dolaze 

kod nas", rekla je Adžić. 

Kaže i da u toj zdravstvenoj ustanovi nema pacijenata koji su već preležali koronavirus. 

U kovid bolnici u Batajnici radi hirurška sala za sve operacione procese, u slučaju infarkta, kao i 

koronarografije, a ugrađuju se i stentovi, navodi Adžić Vukičevićeva. 

 

 

Studenti medicine za primer – na završnoj godini 92 odsto vakcinisanih 

Novi dekan Medicinskog fakulteta u Beogradu, profesor Lazar Davidović, poručuje da su studenti 

medicine za primer, budući da je među njima visok procenat vakcinisanih. Napominje da studenti 

medicine moraju da pokažu da veruju u ono što će učiti i što će sutra raditi, te da će na masovnu 

vakcinaciju pozvati i brucoše. 

Profesor Lazar Davidović je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da je anketa studentskog parlamenta 

pokazala da je na šestoj godini studija vakcinisano 92 odsto studenata, a da će još četiri odsto to uraditi 

u narednom periodu. 



 
 

Na petoj je 91 odsto vakcinisanih, a još pet odsto takođe će primiti vakcinu. Na četvrtoj je do sada 

vakcinisano 84 odsto studenata, a očekuje se da još 13 odsto njih bude vakcinisano u narednom periodu. 

Na trećoj 88 odsto, a vakcinisaće se još osam odsto, dok je na drugoj 69 odsto vakcinisanih, a 30 odsto 

će vakcinu primiti posle ispitnog roka. 

Što se tiče prve godine, novi dekan napominje da je u trenutku upisa bilo vakcinisano oko 30 odsto 

budućih brucoša, te da to nije dovoljno. 

"Verujem da se u prethodna tri meseca taj broj popravio. U svakom slučaju, iskoristiću uvodni čas koji je 

prvog oktobra da studente medicine prve godine pozovem na masovnu vakcinaciju", kaže profesor 

Davidović. 

Praktična nastava samo uz dokaz o vakcinaciji ili test  

Dodaje da će im skrenuti pažnju na dvostruku odgovornost koja je pred njima. 

"Prvo da se zaštite i zaštite svoje iz okoline, a drugo da drugima daju primer, jer moraju pokazati da 

veruju u ono što će učiti i što će sutra raditi", poručio je novi dekan. 

Naveo je da će nastava na Medicinskom fakultetu, prema instrukcijama Senata, biti organizovana u 

skladu sa specifičnostima te obrazovne ustanove, ali tako da svi budu bezbedni. 

"Na Medicinskom fakultetu veliki značaj ima praktična nastava. Za nju su generacije prošle pa i ove god 

bile uskraćene", kaže novi dekan i dodaje da će se teorijski deo odvijati onlajn. 

Da bi praktična nastava, koja će biti uživo, bila bezbedna, ni predavači ni studenti ne smeju da imaju 

nikakve znakove akutne respiratorne infekcije i povišenu temperaturu. 

Zaštitna maska se podrazumeva, a ono što je novo u odnosu na prošlu godinu - ko nema dokaz o tome 

da ne boluje od kovida 19, ne može da prisustvuje praktičnoj nastavi. 

Moraju da pokažu dokument da su primili drugu dozu, ako ne da su preležali kovid infekciju, ili da imaju 

odgovarajući titar antitela ili negativan pi-si-ar ili antigenski test, ne stariji od sedam dana, odnosno tri 

dana ako idu na kliničke preglede, kaže profesor Lazarević.  

Objašnjava da će Medicinski fakultet i dalje morati da ima vodeću ulogu kada je u pitanju rešavanje 

problema sa koronavirusom na nacionalnom novou – kroz naučnoistraživački rad, kroz preventivnu i 

kliničku medicinu, kao i kroz edukaciju onih koji će to morati da rade za neku godinu u slučaju neke 

druge pandemije. 

To se, takođe, odnosi i na edukaciju stanovništva, jer su, kako kaže, građani Srbije propustili priliku da u 

ovom trenutku, umesto 50 odsto, imamo 90 odsto vakcinisanih. 



 
 

 

 

Na intenzivnoj nezi porodilja od 23 godine, dr Perišić: Dokaz da stanje može naglo da se pogorša 

Direktor Univerzitetskog kliničkog centra Niš, prof. dr Zoran Perišić, kaže za RTS da je u toj zdravstvenoj 

ustanovi hospitalizovano 165 kovid pacijenata, a među njima su i četiri trudnice i porodilje. Jedna od 

njih, koja ima samo 23 godine, nalazi se na intenzivnoj nezi nakon porođaja carskim rezom i primer je 

kako može naglo da se pogorša stanje, dodaje Perišić. 

Prof. dr Zoran Perišić kaže da su tri hospitalizovane trudnice i porodilje smeštene na Ginekologiju i jedna 

u novi Kinički centar u jedinici intenzivnog lečenja nakon carskog reza. 

Zbog nepovoljne epidemijske situacije, u Nišu zaseda Gradski štab za vanredne situacije. Prof. dr Zoran 

Perišić navodi da će na sednici Kriznog štaba analizirati ono što je urađeno u prethodnih nekoliko dana i 

da li je potrebno doneti neke nove mere koje će se pre svega odnositi na školstvo, ali i videti kakva je 

primena postojećih mera. 

"Imamo donete dobre mere od republičkog Kriznog štaba koje treba sprovoditi i nadzirati njihovo 

sprovođenje", dodao je doktor Perišić. 

"Ta pacijentkinja je primer koliko korona može naglo da se promeni stanje u toj bolesti. Mlada žena, od 

23 godine, bez ikakvih bolesti u devetom mesecu trudnoće, nažalost, inficirala se kovidom. Stanje je bilo 

stabilno, odjednom se to pokvarilo i odlučili smo da se uradi carski rez", rekao je Perišić. 

Dodao je da se rodila zdrava devojčica od tri kilograma i 400 grama. 



 
 

"Majku smo morali odmah da vratimo u šok sobu, jer joj je saturacija u roku od 15 minuta sa 90 pala na 

70 procenata. Ona je sada takođe dobro i ide lagano ka oporavku", naveo je doktor i dodaje da je to 

primer kako se bolest može naglo pogoršati. 

Ističe da upravo zbog sve više obolelih od kovida koji zahtevaju bolničko lečenje ne mogu da se rade 

punim kapacitetom operacije i da se sve "hladne operacije", tj. one koje nisu hitne, odlažu. 

"Ima rečenica koja kaže zdrav čovek ima hiljadu želja, a bolestan samo jednu. I to što neko ima kilu i to 

mu je jedina bolest koju ima i treba da operiše, nažalost to je njemu je jedna od najvećih problema u 

životu", dodao je Perišić. 

Pored toga, kako kaže, mogu da se odlože i neke ortopedske operacije i da se stave na listu čekanja. 

"Ali svi ti ljudi u godinama koji čekaju veštački kuk ili koleno sada je jasno da ga neće dobiti ni za godinu 

dana iako smo povećali broj sala. Moraće da sačekaju da izađemo iz kovid vremena i da krenemo da 

raščišćavamo liste", rekao je doktor. 

Naglašava da će Klinički centar u Nišu zbrinuti sve hitne pacijente. 

"Nijedan hitni pacijent neće ostati nezbrinut, operacije koje mogu da se odlože i da se pritom ne ugrozi 

život pacijenta – odložiće se", zaključio je doktor Perišić. 

 

 

Sve više zaražene dece u Jablaničkom okrugu, otvorena dečja kovid ambulanta 

U proteklih desetak dana epidemijska situacija u Jablaničkom okrugu se pogoršava. Gotovo polovina 

testiranih je pozitivna. Među obolelima je sve više dece, pa je zbog toga u Leskovcu otvorena dečija 

kovid ambulanta. 



 
 

Služba sportske medicine pri leskovačkom dečjem dispanzeru pretvorena je u kovid ambulantu. Virus se 

među decom brzo i lako širi, kažu lekari, a brojke potvrđuju. 

Za šest dana oko 300 pregleda. Dve trećine su školarci. Najviše je obolelih srednjoškolaca i učenika 

starijih razreda osnovne škole. 

"Kompletno lečenje i praćenje kovid pozitivnog deteta radimo mi ovde u našoj ambulanti i ampuliranu 

terapiju dajemo. Inače, klinička slika blaža nego kod odraslih, nemamo komplikacije i sporadično se javlja 

upala pluća", kaže dr Slađana Cvetanović, načelnica Dečjeg dispanzera u Leskovcu 

Sa procentom pozitivnosti od blizu 50 odsto i sa više od 200 zaraženih dnevno u Jablaničkom okrugu ovo 

je najteži period od početka epidemije, kažu u leskovačkom Zavodu za javno zdravlje. 

"Imamo veliki broj porodičnih epidemija. Imali smo i ranije, ali sada znatno više. Ne očekujemo 

smirivanje situacije možda čak i pogoršanje, pa iz tih razloga ponovo pozivamo sva ona lica koja nisu 

primila nijednu dozu vakcine da se u što kraćem vremenskom roku vakcinišu", ističe dr Zorana Kulić, 

epidemiolog Zavoda za javno zdravlje Leskovac. 

U crvenoj zoni je ponovo šest odeljenja leskovačke bolnice gde je angažovano 60 lekara i trostruko više 

medicinskih sestara i tehničara. 

Posle četiri i po meseca opet više od 100 pacijenata na lečenju, a 90 odsto sa kiseoničkom potporom. 

"Već dolazimo do toga da imamo između 15 i 20 prijema dnevno tako da se bolnica polako puni. Kako se 

puni tako širimo kapacitete. Teži slučajevi koji kod nas možda zahtevaju intenzivnu negu se voze u Niš i 

Kruševac", navodi dr Nebojša Dimitrijević, direktor Opšte bolnice Leskovac. 

U Jablaničkom okrugu do sada je vakcinisano 43 odsto odraslih, treću dozu primilo je nešto više od 

11.000 ljudi. Uz imunizaciju stručnjaci apeluju i na veću odgovornost svih u pridržavanju i kontroli 

sprovođenja protivepidemijskih mera. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

TEŠKA SITUACIJA U ZAJEČARU, NIŠU I KRAGUJEVCU "Imali smo dovoljno vakcina, dovoljno kapaciteta, 

a sada ovo gledamo" 

Šansa da se u velikom broju vakcinišemo propuštena je od juna do početka avgusta kada smo imali 

miran period, dovoljno vakcina i dovoljno kapaciteta da zaštitimo i sebe i druge, a sada gledamo vrtoglav 

skog zaraženih i hospitalizovanih, rečeno je u emisiji "Četvrtkom u devet - Još jedna jesen sa koronom". 

KBC "Dragiša Mišović" od pre dve nedelje ponovo je u kovid sistemu sa polovinom kapaciteta i nadaju se 

da će bar deo ustanove ostati otvoren za ne-kovid pacijente, kaže doktorka Aleksandra Pavlović. 

- Trenutno imamo 166 kovid pacijenata od čega je preko 30-oro dece - rekla je doktorka Pavlović. 

Nezavidna situacija i u Nišu i na jugu Srbije, poručuje zamenik direktora UKC Niš profesor Radmilo 

Janković. 

- U Nišu situacija nije dobra. Klinički centar je ušao u kovid sistem sa infektivnom klinikom kao i deo 

novog kliničkog centra. Kapaciteti su već puni u Nišu, kao i kovid bolnica u Kruševcu sa kapacitetom od 

preko 400 kreveta. Sve bolnice na jugu Srbije su ušle u kovid sistem. Situacija je teška i u Kragujevcu i 

Zaječaru, svi zovu i traže dodatna mesta jer je veliki priliv pacijenata sa teškom kliničkom slikom - 

upozorio je profesor Janković. 

Kaže i da poslednjih 10 dana broj novozaraženih u Nišu ne pada ispod 400, a da zabrinjava i što je oko 15 

odsto novozaraženih školskog uzrasta. 

Propuštena šansa da se vakcinišemo u većem broju 



 
 

Imunolog Medicinskog fakulteta profesor Dušan Popadić kaže da smo propustili mnogo trenutaka kada 

smo mogli nešto da učinimo za sebe. 

- Imali smo dovoljno vakcina, dovoljno kapaciteta, a sada ovo gledamo. Ne mogu da kažem da smo mi 

nešto pogrešili, prosto su ovi drugi bili glasniji, a njihove poruke primamljivije - smatra Popadić. 

Doktorka Pavlović kaže da se u bolnicama na lečenju sada nalazi oko 20-30 odsto vakcinisanih, a na 

intezivnoj nezi je taj odnos i dalje 10 odsto, dok je nevakcinisanih 90 odsto. 

Profesor Jankovićsmatra da od slanja poruke i poziva na vakcinaciju nikada ne treba odustati. 

- Sigurno je da je veliki broj nevakcinisanih na lečenju, ali poslednjih dana imamo i proboj imuniteta, 

uglavnom su to stariji ljudi koji su se vakcinisali u januaru, februaru i martu 'Sinofarm' vakcinom. Ima i 

mlađih osoba, ali su to uglavnom ljudi sa pridruženim bolestima. Mi gotovo da nemamo hospitalizovanih 

pacijenata imunizovanih 'Fajzerom', a u jedinicama intezivne nege ih nema - tvrdi Janković. 

"Ovo nije naivna bolest, ovo je bolest od koje se umire" 

Profesor Popadić kaže da treba insistirati i na vakcinaciji nevakcinisanih, ali i na trećoj dozi posebno kod 

starijih. 

- Ovo nije naivna bolest, ovo je bolest od koje se umire, od koje se ostaje sa invaliditetom. Mi već imamo 

zelene sertifikate i ne vidim razlog zašto se oni ne bi koristili za boravak na nekim događajima ili u nekim 

ustanovama - poručio je Popadić. 

Doktorka Pavlović kaže da pozivanje na prava i lični izbor da li će neko da se vakciniše ili poštuje mere 

zaštite u ovakvoj situaciji više nije izgovor. 

- Skoro mi je jedna gospođa rekla, kada sam je u prodavnici zamolila da stavi masku, da je to njen 

problem. Ne, to više nije pitanje nečijih sloboda, već je stvar da ugrožavate i druge - naglasila je 

Pavlovićeva. 

U Italiji od 15. oktobra i posebna propusnica za zaposlene 

Profesor Radmilo Janković naglašava da mi sada svakodnevno imamo situaciju da nam svakog dana 

umire 40 ljudi. 

- Na stranu što smo u svetu u vrhu po broju zaraženih. Moramo zaštititi starije i one čiji je imunitet 

ugrožen. Ovo je jako opasna bolest, kod onoga kod koga se ispolji u svoj svojoj snazi, malo šta može da 

se uradi, nema leka - upozorio je. 

U Italiji sada više nije moguće bez kovid propisnice da se uđe u avion, voz, trajekat, ilustrovala je 

dopisnica RTS-a iz Italije Sanja Lučić. 

- Od 15. oktobra će važiti i posebna propusnica za sve zaposlene i u javnom i u privatnom sekoru i 

ukoliko se osoba pojavi na poslu bez nje neće dobiti platu. Smanjena je i cena testa i on sada košta 15 



 
 

evra a za decu između 12 i 18 godina 8 evra. Ukoliko do oktobra ne dođe do 80 odsto vakcinisanih 

razmatraće se možda i obavezna vakcinacija. Trenutna epidemiološka situacija u Itali je stabilna, dnevno 

je novozaraženih oko 4.000 a smanjuje se i broj hospitalizovanih i pacijenta na intezivnoj nezi - izveštava 

Sanja Lučić. 

U susednoj Sloveniji situacija nije nimalo sjajna, kaže naš izveštač Vladimir Banić. 

- Slovenija spada u zemlje EU sa manjim brojem vakcinisani, trenutno je oko 52 odsto stanovništva 

vakcinisano prvom a oko 48 odsto i drugom dozom. Povećava se broj obolelih a sada važi režim 

propusnica 'pct' odnosno preboleli- vakcinisani- testirani za ulazak u zatvorene objekte - naveo je Banić. 

Magistar farmacije Pavle Zelić koji je na specijalizaciji u Atlanti kaže da situacija u SAD nije dobra, i da je 

tamo praktično u toku novi talas. 

- Razlog za to je i što nije vakcinisan dovoljan broj, na nacionalnom nivou je oko 56 odsto a u nekim 

državama je jedva 45 odsto - kaže Zelić. 

Kaže i da je Fajzer završio studiju o bezbednosti te vakcine za uzrast dece od 5 do 11 godina. 

Dopisnik RTS-a iz Vašingtona nenad Zafirović kaže da je dnevno u SAD oko 130.000 novoobolelih a u 

bolnicama je preko 86.000 ljudi. 

Proboj imuniteta i kod vakcinisanih i kod onih koji su preležali kovid 

Profesor medicinskog fakulteta Dušan Popadić ponavlja da vakcine nisu eksperimentalne i da mnoge još 

od pre dest meseci imaju dozvolu za upotrebu u hitnim slučajevima, a da je naša Agencija za lekove od 

pre deset dana za "Fajzerovu" vakcinu dala dozvolu za stalnu upotrebu. 

- Možemo da se zarazimo i ako smo potpuno vakcinisani, ali ćemo imati 10 puta manje šansi da 

dobijemo srednje tešku i tešku kliničku sliku. Teško je govoriti o tome kada ćemo steći kolektivni 

imunitet, u ovakvoj situaciji kakvoj smo sada, sa cirkulacijom virusa kakva je sada trebalo bi nam 95 

odsto vakcinisanih. Sada imamo proboj imuniteta i kod ljudi koji su već jednom preležali kovid - naglasio 

je profesor imunologije. 

Sličnog je mišljenja i profesor Radmilo Janković koji ponavlja da neće odustati od poziva na imunizaciju. 

- Moramo govoriti prave stvari, najveći broj ljudi koji se nisu vakcinisali imaju dileme. Vakcine nas ne 

mogu zaštiti od virusa, ali će sprečiti težu formu bolesti, hospitalizaciju. Ta mantra da se razboljevaju i 

vakcinisani se stalno ponavlja ali podaci iz bolnica govore da je nevakcinisanih najviše - rekao je Janković. 

Aleksandra Pavlović iz KBC "Dragiša Mišović" kaže da su jasni podaci da vakcinisani imaju višestruko veću 

zaštitu od virusa i naglasila da moramo da vratimo poverenje u nauku, znanje i edukaciju. 

- Nije dovoljno da neko ima samo mišljenje, već je potrebno da ima i znanje - naglašava. 



 
 

Doktorka Pavlović, koja radi u nekovid delu klinike kaže i da taj deo veoma trpi da se intervencije gde je 

potrebno prisustva anesteziologa otkazju a pacijenti koji su fakcinisani i treba im lečenje osećaju se 

diskriminisano. 

- Oni kažu da su zanemareni, često sa ozbiljnim oboljenjima, jer su svi kapaciteti usmereni na lečenje 

ljudi koji najčešće nisu vakcinisani - istakla je doktorka Pavlović. 

 

 

"SVE BOLNICE SPREMNE DA PREĐU U KOVID REŽIM" Đerlek: Očekujemo povećanje broja obolelih 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja dr Mirsad Đerlek istakao je da su sve zdravstvene ustanove 

spremne ukoliko bude potrebno da se pretvore u kovid bolnice, a gde će se proširiti kapaciteti zavisi od 

epidemijske situacije narednih dana. 

Đerlek je posetio juče zdravstvene ustanove u Kragujevcu i Valjevu gde je razgovarao sa direktorima 

regionalnih bolnica u kojima se smeštaju kovid pacijenti i održao sastanke, na kojima je konstatovano da 

se očekuje blago povećanje obolelih, ali da je situacija pod kontrolom. 

Đerlek po nalogu ministra zdravlja Zlatibora Lončara obišao Univerzitetski klinički centar Kragujevac u 

kojem je odražn sastanak sa direktorima opštih bolnica u kovid sistemu sa teritorije Šumadije i 

jugozapadne Srbije - Jagodina, Paraćin, Smederevska Palanka, Kraljevo, Požarevac, Kruševac, Užice, Novi 

Pazar. Drugi sastanak je u Valjevu sa direktorima bolnica u Čačku, Gornjem Milanovcu, Šapcu, Loznici, 

Priboju i Prijepolju. 

- Teme oba sastanka su trenutno stanje u opštim bolnicama, broj pacijenata, njihova klinička slika, da li 

imaju dovoljno potrebnih srestava i uslova za lečenje kovid pozitivnih pacijenata, radna disciplina, 



 
 

pružanje zdravstvene zaštite pacijentima koji ne boluju od kovida, unapređenje zdravstvenog sistema u 

ovom delu Srbije - rekao je Đerlek. 

Kako je istakao, trenutno je u svim bolnicama stanje pod kontrolom i prati se na dnevnom nivou. 

- Očekuje se blago povećanje novoobolelih, ali je bitno da su zdravstvene ustanove potpuno spremne i 

za proširenje kapaciteta ako bude potrebe, kao i da imaju sve uslove za lečenje kovid pacijenata - rekao 

je Đerlek i dodao da je cilj Ministarstva zdravlja da se razgovara s pacijentima u bolnicama što više kako 

bi se uverili koliko su zadovoljni kvalitetom pruženih usluga. 

Dodaje da je insistirao na vakcinaciji zdravstvenih radnika posebno, ali i nemedicinskih koji rade u 

zdravstvenim ustanovama. 

 

 

Besplatna vakcina protiv HPV drugu godinu zaredom u Novom Sadu 

Oboljenja izazvana humanim papiloma virusima (HPV) svrstavaju se u grupu prioritetnih zdravstvenih 

problema, a Grad Novi Sad jedina je lokalna samouprava u Srbiji koja već drugu godinu zaredom 

obezbeđuje sredstva za besplatnu vakcinaciju dece, uzrasta od 12 do 18 godina protiv HPV infekcija, 

navodi se u saopštenju. 

Kako se navodi u saopštenju, projekat „Preporučena imunizacija protiv HPV infekcije dece školskog 

uzrasta u Novom Sadu“ realizuje Institut za javno zdravlje Vojvodine, a Grad je iz budžeta izdvojio blizu 

15 miliona dinara za imunizaciju oko 650 dece koje imaju izabranog pedijatra u Domu zdravlja „Novi 

Sad“ 



 
 

Prema rečima člana Gradskog veća za zdravstvo dr Dragana Stajića, projekat je izuzetno važan i zato je 

na gradskom Javnom konkursu za realizaciju projekata u oblasti pronatalitetne populacione politike 

izabran, a sredstva uvećana u odnosu na prošlu godinu kada su Ministarstvo za demografiju i 

populacionu politiku i Grad Novi Sad za imunizaciju HPV vakcinom obezbedili 10 miliona dinara. 

„Prevencija humanog papiloma virusa je jako značajna, jer je ovaj virus među glavnim uzročnicima raka 

grlića materice i drugih karcinoma. U našoj zemlji godišnje od te opake bolesti oboli i do 1.500 žena a 

umre čak 600. U cilju prevencije ove bolesti Svetska zdravstvena organizacija preporučuje vakcinaciju i to 

je najvažnija stvar koju roditelji mogu da učine za svoju decu. Nažalost, u našoj zemlji ova vakcina je 

preporučena, ali ne i obavezna, a cena vakcine je takva da nije svima dostupna. Zato sam izuzetno 

ponosan što Grad Novi Sad jedini u Srbiji već drugu godinu za redom omogućava besplatnu vakcinaciju. 

To je naš konkretan odgovor u borbi protiv raka grlića materice i rešenje za najčešći uzrok smrti kod 

žena“, izjavio je Dragan Stajić i pozvao roditelje devojčica i dečaka sa teritorije Grada Novog Sada da se 

detaljnije informišu i vakcinišu svoju decu u ambulantama Doma zdravlja „Novi Sad“. 

 


